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Uitnodiging Algemene Ledenvergadering 
Woensdag 18 maart 2020, aanvang 20.00 uur 
Sociaal Cultureel Wijkcentrum De Oever, Oudorp, Amstelstraat 1, 
1823 EV Alkmaar 
 
Agenda 
 
1. Opening 
2. Ingekomen stukken en mededelingen 
3. Notulen vergadering d.d. 20 maart 2019 (zie bijlage 1) 
4. Jaarverslag Algemeen (zie bijlage 2) 
5. Financiën (zie bijlage 3) 

a. Verslag 2019 
b. Verslag kascontrolecommissie (Marinco Lefevere en Miranda Zutt-van der 

Made) 
c. Benoeming nieuwe kascontrolecommissie 
d. Begroting 2020 

6. Bestuursmededelingen 
a. Er zijn geen statutair aftredende bestuursleden 
b. Commissie Natuurbescherming is (naast Rob Struyk, Martin Eijtinger en 

Maarten Platteeuw) uitgebreid met Gerard Langedijk 
7. Jaarverslag redactie De Kleine Alk 2019 (zie bijlage 4) 
8. Jaarverslag Natuurwetenschappelijke Commissie 2019 (zie bijlage 5) 
9. Jaarverslag IJsvogelwerkgroep Alkmaar e.o. 2019 (zie bijlage 6) 
10. Jaarverslag Roofvogelwerkgroep 2019 (zie bijlage 7) 
11. Jaarverslagen lezingen 2019 (zie bijlage 8) 
12. Jaarverslag excursies 2019 (zie bijlage 9) 
13. Jaarverslag Commissie Natuurbescherming (zie bijlage 10) 
14. Rondvraag 
15. Sluiting 
 
Pauze 
 
Na de pauze geeft Maarten Platteeuw een lezing over zeevogels op de Noordzee, o.a. 
in relatie tot de ambitieuze plannen voor de grootschalige ontwikkeling van offshore 
windparken.  
 De vraag komt om de hoek kijken of de ‘groene’ oplossing voor de steeds 
toenemende energievraag eigenlijk wel zo ‘groen’ is...  
 Het onderzoek hiernaar levert in ieder geval weer interessante gegevens op! 
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Bijlage 1.  
 

Notulen van de Algemene Ledenvergadering VWG 
Alkmaar e.o. gehouden op 20 maart 2019 te Alkmaar 
 
Aanwezig waren ca. 40 leden, inclusief bestuur bestaande uit Sara Licher (scheidend 
voorzitter), Maarten Platteeuw (secretaris), Peter van den Berg (penningmeester), Rob 
Struyk en (scheidend bestuurslid) Jan Gerhardus. 
 
1. Opening. Sara opent de vergadering om 19:40 en heet iedereen welkom. 
2. Ingekomen stukken en mededelingen 

- Afwezig met bericht: Jan Vrouwe, Mona Osman, Marian van der Laan, Gerard 
Langedijk, Jan Slink, Hans Grotenhuis en Cees Verkerke. 

Ingekomen stukken 
- Een vraag voor ondersteuning voor een subsidie aanvraag van Veldzorg 

Oosterdel bij het Groen Fonds voor een tegemoetkoming in de kosten voor een 
(Amerikaans) windmolentje in de Oosterdel is gehonoreerd. 

- Een mail van Jan Vrouwe met de dringende aanbeveling om over te stappen 
naar een duurzame bank. Hij pleit voor de ASN Bank, maar deze blijkt geen 
zakelijke rekeningen te hebben, maar de Triodos Bank wel. Het overstappen 
naar Triodos Bank is in gang gezet, maar vanwege administratieve drukte is er 
geen ruimte voor nieuwe zakelijke rekeningen tot zeker 1 mei 2019. Dit wordt 
vervolgd. 

Secretaris heeft de volgende mededelingen: 
- Als alles volgens plan verloopt (en toestemming van de beheerder Natuur-

monumenten wordt verkregen), wordt met ingang van dit voorjaar in de nieuwe 
kolonie Grote Sterns in De Putten een onderzoek opgestart naar de precieze 
foerageerplaatskeuze van deze vogels. Dit onderzoek zal in opdracht van 
Rijkswaterstaat worden uitgevoerd door ecologen van Bureau Waardenburg en 
het Belgische Instituut voor Bos- en NatuurOnderzoek. Dit onderzoek is erop 
gericht om duidelijkheid te verkrijgen over de invloed (of het gebrek daaraan) 
van offshore windparken binnen de actieradius van de kolonie. De vraag is of de 
vogels deze windparken (deels) vermijden dan wel misschien juist wel door de 
parken aangetrokken worden. 

- Hoogheemraadschap Noord-Hollands Noorderkwartier (HHNK) heeft het 
secretariaat van de VWG benaderd met de mededeling dat de nieuwe resultaten 
van de monitoring van de mitigerende maatregelen voor de Hondsbossche en 
Pettemer Zeewering worden gepubliceerd. De vraag werd voorgelegd of wij als 
VWG, net als bij de vorige keer, apart benaderd willen worden om hierover te 
spreken, of dat we liever samen met de andere stakeholders in het gebied de 
resultaten willen becommentariëren. Deze vraag wordt door de secretaris aan de 
Algemene Ledenvergadering voorgelegd. Na het afwegen van voor en tegens 
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wordt het besluit genomen samen met de andere stakeholders naar een door 
HHNK te organiseren dag te gaan. 

- De Wijkvereniging Bergerhof, heeft de opzegging van VWG voor het gebruik 
van buurtcentrum de Eendracht per zomer 2019 schriftelijk bevestigd. 

- Er zijn problemen geconstateerd met de waterkwaliteit in het Geestmerambacht 
aan de zuidzijde van de Nauertogt, resulterend in opvallend grote sterfte van vis 
en watervogels. Vermoed wordt dat het gaat om een vorm van botulisme, maar 
de zaak is nog in onderzoek. Wordt vervolgd. 

- Ter vergadering komt een suggestie van Paulette Konijn om voortaan de notulen 
van de ALV eerder en separaat van de diverse jaarverslagen te publiceren (in 
bv. Gevleugeld Nieuws), zodat de leden adequater en met het besprokene verser 
in het geheugen kunnen reageren. Er wordt besloten aan deze suggestie gevolg 
te geven. 

3. Notulen Algemene Ledenvergadering van 21 maart 2018 
- De notulen van de ALV van 21 maart 2018 worden pagina voor pagina 

doorgenomen. Er kwam geen commentaar. 
4. Jaarverslag Algemeen 

- Opgemerkt wordt dat het adres van onze ‘nieuwe’ locatie voor de lezingen en de 
cursussen van de VWG niet staat vermeld. Het gaat om het Wijkcentrum De 
Oever, Amstelstraat 1, 1823 EV te Alkmaar (Oudorp). Hier is ruime gelegen-
heid om onbetaald te parkeren. 

5. Financieel jaaroverzicht 
a. Peter van den Berg geeft uitleg: er zijn in 2018 10 nieuwe leden bij gekomen, 

maar er zijn 18 opzeggingen binnengekomen waardoor de VWG dus iets 
kleiner is geworden. Financieel is het jaar wel positief afgesloten. Op de vraag 
van Miranda Zutt-van der Made of er iets bekend geworden is van de redenen 
van opzegging, wordt geantwoord dat er slechts in één geval daar duidelijk-
heid over is gegeven. Het ging hierbij om iemand die de ietwat militante 
opstelling van de VWG over het organiseren van een Obstacle Run in het park 
bij de Stad van de Zon (Heerhugowaard) in het verkeerde keelgat was 
geschoten. Van de andere opzeggingen waren er drie ex-cursisten uit het jaar 
2017. Kennelijk vonden ze ‘vogels’ toch niet zo leuk. 
De geleidelijke overgang naar een zakelijke rekening bij de Triodos Bank zal 
worden doorgezet zodra dit mogelijk is (zie betreffende mededeling eerder). 
Er is wel al een spaarrekening bij Triodos, hetgeen Rutger Polder inspireert 
om het bestuur te suggereren wel alvast een groot deel van de tegoeden op de 
ING rekening hierheen over te maken. Deze suggestie zal door de 
penningmeester worden overgenomen. 

b. Peter de Greeuw bericht namens de kascommissie (naast hem ook bestaande 
uit Marinco Lefevere, niet aanwezig) dat op 9 januari 2019 kas en rekeningen 
uitvoerig zijn bekeken en steekproefsgewijze zijn nagerekend, waarbij vragen 
over de begroting zijn gesteld en naar tevredenheid beantwoord. Ze hebben 
geen fouten gezien, plezierig hun controle kunnen uitoefenen en zijn tevreden 
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over de overzichtelijkheid waarmee de overzichten werden gepresenteerd. Er 
zijn zinnige bezuinigingen doorgevoerd. 

c. De nieuwe kascommissie wordt vastgesteld en zal bestaan uit Marinco 
Lefevere (die daar mee akkoord is gegaan, ook al is hij niet ter vergadering 
aanwezig) en Miranda Zutt-van der Made. 

d. Er wordt opgemerkt dat de zaalhuur veel hoger lijkt te zijn geworden, maar dat 
is toe te schrijven aan het feit dat de rekening van de Eendracht over 2018 pas 
in 2019 is binnengekomen (en is betaald). Hetzelfde geldt ook voor de post-
zegels. Andere opmerking betreft de uitgaven voor de meerdaagse Biesbosch 
excursie voor 2019 die al in 2018 zijn gedaan, terwijl de baten ervan nog in 
2019 moeten gaan binnenkomen (lees: de betalingen door de excursie-
deelnemers). Paulette Konijn stelt voor om, ter wille van de overzichtelijkheid 
van de overzichten voor de ALV, dit soort posten als PM op te nemen in het 
correcte jaar (en dan uiteraard wel mee te tellen voor het jaar waarin de 
uitgaven zijn gedaan). Voor de administratie is dit niet overzichtelijker, maar 
voor de presentatie wellicht wel. De overweging wordt meegenomen. 

6. Bestuursvoorstellen 
a. Het bestuur stelt, omdat nieuwe bestuursleden vaak moeilijk te vinden zijn en 

het inwerken van een nieuw bestuurslid toch altijd wel enige tijd vergt, de 
maximale termijn waarvoor een (aspirant) bestuurslid zich bij een ALV 
beschikbaar stelt statutair te verlengen van 2 naar 4 jaar. Over deze materie 
ontstaat ter vergadering enig geharrewar, omdat men denkt wellicht niet zo 
gemakkelijk van een ongewenst bestuurslid af te kunnen komen omdat die 
immers 12 jaar achtereen in functie zou kunnen blijven. Deze vrees wordt 
weggenomen omdat enerzijds een zittend bestuurslid op ieder moment kan 
aangeven zijn functie neer te willen leggen en dat anderzijds een herkiesbaar 
bestuurslid niet herkozen hoeft te worden. 
Nadat alles duidelijk is uitgelegd, wordt (met 19 stemmen voor maximaal 12 
jaar en 18 stemmen voor maximaal 8 jaar bestuurslidmaatschap) besloten dit 
bestuursvoorstel notarieel te laten vastleggen in de statuten. 
Naschrift secretaris: de notaris heeft aangegeven dat een statutenwijziging 
alleen mogelijk is bij een twee derde meerderheid. Daarom is op 16 oktober 
2019 een extra Algemene Ledenvergadering ingelast met als enige agendapunt 
een hernieuwde stemming over dit voorstel. Een kort verslag van deze ALV 
vindt u hieronder. 

b. De wijze waarop de VWG om wil gaan met de nieuwe privacywetgeving 
behoeft niet statutair te worden vastgelegd door de notaris. Het zal volstaan 
om deze handelwijze in het huishoudelijk reglement op te nemen en op de 
website te publiceren. Een concepttekst hiervoor wordt ter vergadering door de 
secretaris voorgelezen. Deze tekst wordt door de vergadering goedgekeurd, 
met de kanttekening dat er over het publiceren van foto’s van leden (bv. op 
excursies vastgelegd) in bv. De Kleine Alk niet gesproken is. Over hoe hier 
mee omgegaan moet worden, zal nog worden nagedacht, al is een ieder het ter 
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vergadering wel eens over het feit dat we hier niet al te moeilijk over moeten 
gaan willen doen. 

c. Als we toch naar de notaris gaan, dan wordt de in de vorige ALV goedge-
keurde aanpassing over de ANBI-status ook statutair vastgelegd. 

d. Twee bestuursleden treden af, te weten Sara Licher (voorzitter) en Jan 
Gerhardus (algemeen lid). Beiden ontvangen een beeldje van Irene Maas en 
respectievelijk een mooie bos bloemen en een fles wijn. De secretaris 
memoreert kort de verdiensten van Sara (jeugdwerk en fris elan) en Jan 
(vertegenwoordiging van de VWG bij de SVN, werkzaamheden voor de 
website en logistieke ondersteuning van lezingenavonden en vogelcursussen) 
en overhandigt hun afscheidscadeaus. 

e. Peter van den Berg (penningmeester), Maarten Platteeuw (secretaris) en Rob 
Struyk (algemeen bestuurslid) treden ook statutair af, maar stellen zich 
herkiesbaar. Alle drie worden bij handopsteken met algemene stemmen 
herkozen. 

f. Bij handopsteken worden Martin Eijtinger (voorzitter en opvolger / vervanger 
van Sara) en Peter de Greeuw (algemeen bestuurslid en opvolger van Jan) als 
nieuwe bestuursleden gekozen. Eveneens bij handopsteken worden de 
termijnen van de herkiesbare bestuursleden Peter van den Berg, Maarten 
Platteeuw en Rob Struyk verlengd. 

g. Martin Eijtinger is bereid gevonden voor in ieder geval twee jaar de voor-
zittershamer over te nemen. Peter de Greeuw zal als algemeen lid deel gaan 
uitmaken van het bestuur. 
Martin voegt nog enkele bijzonderheden toe aan zijn in het jaarverslag over 
2018 gepubliceerde introductie. Hij geeft aan een vrij ‘late roeping’ te zijn in 
de wereld van het vogels kijken en natuur beschermen, maar met name aan dat 
laatste wel zijn motivatie te ontlenen om voor twee jaar te proberen de 
vereniging te vertegenwoordigen en te helpen bij het opkomen voor vogels en 
natuur. Hij prijst de grote opkomst bij de ALV en de duidelijke betrokkenheid 
van de leden die daaruit blijkt. 
Ook Peter voegt toe dat hij al 25 jaar lid van de VWG is, maar eigenlijk pas de 
laatste paar jaar ook meer actief lid is geworden. 

h. Commissie Natuurbescherming wordt tot dusver volledig ingevuld door Rob 
Struyk en Maarten Platteeuw. Wel wordt dit onderwerp door het bestuur zeer 
belangrijk gevonden. De voorzitter dringt er op aan dat ieder lid op de één of 
andere wijze ook de ‘ogen en oren in het veld’ is. Leden die ongewenste 
ontwikkelingen en bedreigingen op het gebied van vogels en natuur in 
Alkmaar en omgeving (het werkgebied van de VWG) constateren, zijn zeer 
welkom om met het bestuur mee te denken in het aanspreken van gemeentes 
en andere initiatiefnemers. 

i. De gemeente Bergen heeft, na het recent ontvangen van een verklaring van 
geen bezwaar van de Regionale Uitvoerings Dienst Noord-Holland Noord 
(RUD-NHN), een ontwerp-omgevingsvergunning afgegeven voor het 
verplaatsen van de zeetrekpost Camperduin naar een zuidelijker, wat hoger 
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gelegen stuk duin, dat een vrijer uitzicht op zee en branding geeft. Deze 
ontwerp-vergunning zal gedurende zes weken ter inzage liggen en vervolgens 
(indien er geen bezwaren worden aangetekend) in werking treden. Als alles 
goed gaat, dan kan na het broedseizoen 2019 (dus zeg vanaf half juli / begin 
augustus) de verplaatsing door HHNK plaats gaan vinden. 

7. Jaarverslag redactie De Kleine Alk 
Jaarverslag wordt goedgekeurd. Tom Damm, Arie de Wit, Jan Stok en Peter van 
Brandwijk worden bedankt voor hun inspanningen. 

8. Jaarverslag Natuurwetenschappelijke Commissie 
Jaarverslag wordt goedgekeurd. Maarten Platteeuw wordt bedankt voor zijn 
inspanningen. 

9. Jaarverslag IJsvogelwerkgroep 
Geen opmerkingen. Rutger Polder wordt bedankt voor zijn inspanningen. 

10. Jaarverslag Roofvogelwerkgroep 
Geen opmerkingen. Dook Vlugt wordt bedankt voor zijn inspanningen. 

11. Jaarverslag lezingen 
Geen opmerkingen. Harm Niesen, Mona Osman en Rob Struyk worden bedankt 
voor hun inspanningen. 

12. Jaarverslag excursies 
Geen opmerkingen. Bert de Haan en Rob Struyk worden bedankt voor hun 
inspanningen. 

13. Rondvraag 
- Bert de Haan doet het dringende beroep op de leden om zich niet meer op het 

allerlaatste moment voor excursies op te geven. Hij accepteert vanaf nu alleen 
nog deelnemers op uiterlijk de donderdagavond voorafgaande aan een geplande 
excursie. Ook dringt hij er bij de leden op aan om zich bij voorkeur via de e-
mail aan te melden voor een excursie. 

- Tim Zutt doet het verzoek om voortaan de ALV, net als reguliere lezingen-
avonden, pas om 20:00 uur te laten aanvangen in plaats van om 19:30 om met 
minder haast zich ter plaatse te kunnen vervoegen. Omdat hier ook nadelen aan 
verbonden zijn (bv. het feit dat er na de ALV ook altijd nog een lezing komt), 
wordt hier geen besluit over genomen, maar het bestuur neemt de suggestie als 
overweging mee. 

- Rutger Polder stelt voor om ook ANIMO, het platform voor ‘groene’ organi-
saties in Alkmaar, in het jaarverslag op te nemen. Deze overweging wordt 
overgenomen. 

- Connie Wubbels maakt zich ongerust over de wilde plannen met het kruithuisje. 
Daar zou een grote koepel overheen gebouwd moeten gaan worden, waarvoor 
dan diverse bomen zouden moeten worden gekapt. ANIMO zit ten aanzien van 
deze plannen al op het vinkentouw. Besloten wordt om de ontwikkelingen 
nauwkeurig te volgen en zodra deze plannen serieus in de gemeente aan de orde 
gaan komen, kunnen en zullen we als VWG zeker bezwaar gaan maken. 

- Dook Vlugt vraagt om medewerkers voor het roofvogelonderzoek in de duinen. 
Belangstellenden kunnen zich bij Dook of bij Jan Stok of bij Carina Oosterhuis 
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melden. Ook ontvouwt hij zijn plan om in het voorjaar van 2019 het Ecodorp in 
Bergen op broedvogels te gaan inventariseren. Hij denkt toestemming te kunnen 
verkrijgen om dit gebied te betreden voor dit doel. 

- Rob Struyk vraagt namens de Commissie Natuurbescherming aan de ALV om 
steun voor een meer pro-actieve benadering door de VWG van beschermings-
issues. Tot dusver waren we meestal nogal reactief (bezwaren tegen Obstacle 
Run in Park van Luna, mountainbike-evenement in Eilandspolder, tokkelbaan in 
Geestmerambacht, etc.). Idee is nu om bv. gemeenteraadsleden direct te gaan 
benaderen in plaats van alleen achteraf tegen ons inziens onterecht verleende 
vergunningen te protesteren, zodat je meer aan de voorkant positie kunt 
innemen. De ALV is gematigd positief over deze meer pro-actieve aanpak. 

- Rutger Polder meldt nog dat de wethouder voor wat betreft de behandeling van 
de meeuwenproblematiek heeft toegegeven dat ANIMO een minder logische 
gesprekspartner is dan de VWG. Niettemin wil de wethouder in dezen niet voor 
ieder wissewasje op hoeven te draven. 

14. Bedanken vrijwilligers 
Alle vrijwilligers worden bedankt, redactie De Kleine Alk, bezorgers De Kleine 
Alk, Kascommissie, leden van de commissies etc.: 
- De medewerkers van De Kleine Alk: Tom Damm en Arie de Wit (redactie, 

stickers), Jan Stok (fotoredactie) en Peter van Brandwijk (vormgeving). 
- Natuurwetenschappelijke Commissie: Harry Smit, Maarten Platteeuw en Tom 

Damm. 
- IJsvogelwerkgroep: Rutger Polder. 
- Roofvogelwerkgroep: Dook Vlugt. 
- Lezingen: Harm Niesen en Mona Osman. 
- Excursies: Bert de Haan en Rob Struyk. 
- Vrijwilligers Reuzenalk: Charlotte Samuels, Karlijn Pustjens, Sara Licher, Jesse 

Veenstra, Mary Licher, Monique Nolte, Robin Wuyts, Rob Strietman, Dries 
Olsthoorn, Kees Roselaar, Rob Struyk, Jan Gerhardus, Wout Bakker, Marijke 
Licher en Ger Molenaar. 

- Coördinatie van verspreiding: Peter de Greeuw en Connie Wubbels. 
- Onze trouwe bezorgers: Connie Wubbels, Peter de Greeuw, Mattias Hofstede, 

Kees Roselaar, Jan Stok, Dirk van der Made, Arie Baas, Bert de Haan, Cees de 
Haan, Luc Knijnsberg, Gerard Langedijk, Ger Molenaar, Martin Dekker, Carina 
Oosterhuis, Pierre van der Wielen, Alma Leegwater en Kees Roobeek. 

- Kascommissie bestaande uit Peter de Greeuw en Marinco Lefevere. 
- Hennie Palmen wordt bedankt voor de gastvrijheid en gezelligheid. 

Maarten Platteeuw (secretaris) 
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Kort verslag van extra algemene ledenvergadering 
Vogelwerkgroep Alkmaar en Omstreken, 16 oktober 
2019 
 
Het bestuur heeft een voorstel aan de leden voorgelegd voor een verandering van de 
statuten. Het gaat om het eerste gedeelte van artikel 11 lid b dat nu nog als volgt luidt: 
 
“Een bestuurslid treedt uiterlijk twee jaar na zijn benoeming af, volgens een door het 
bestuur op te maken rooster van aftreding. De aftredende is tweemaal herkiesbaar.” 
 
te wijzigen in: 
 
“Elk bestuurslid treedt uiterlijk vier jaar na zijn/haar benoeming af, volgens een door 
het bestuur op te maken rooster van aftreden. De aftredende is voor twee termijnen 
herkiesbaar.” 
 
Omdat voor een dergelijke statutenwijziging volgens artikel 20 lid c tenminste een 
tweederdemeerderheid van stemmen nodig is van een ter algemene ledenvergadering 
uitgebrachte stemmen van leden, is op 16 oktober met stembriefjes een dergelijke 
stemming gehouden. 
 
Een onafhankelijke stemcommissie, bestaande uit Rutger Polder en Feiko van der 
Veen, heeft de stembriefjes geteld en het volgende bevonden: 
 
37 stemmen voor en 4 tegen. 
 
Hiermee is het voorstel van het bestuur met een grote meerderheid (90,2%) 
aangenomen. 
 
Het bestuur zal via de notaris de voorgestelde statutenwijziging laten doorvoeren. 
 
Maarten Platteeuw (secretaris) 
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Bijlage 2.  
 

Jaarverslag algemeen 2019 
Terugblik vanuit het bestuur op 2019 
 
Algemeen 
Het bestuur is in 2019 zes keer bij elkaar gekomen.  
 
Commissie Natuurbescherming 
In 2019 is Gerard Langedijk toegetreden tot deze commissie, waarvan Rob Struyk, 
Martin Eijtinger en Maarten Platteeuw ook deel uitmaken. Deze commissie beoogt 
enerzijds tijdig op potentiële bedreigingen in ons werkgebied te reageren, te acteren 
op informatie van onze ‘ogen en oren in het veld’ en anderzijds expertise te 
ontwikkelen en in te zetten om dergelijke bedreigingen zo adequaat en efficiënt 
mogelijk het hoofd te bieden. De Commissie Natuurbescherming rapporteert in dit 
jaarverslag voor het eerst apart over de bevindingen uit 2019 in bijlage 10. 
 
De bedoeling van de commissie is tweeledig: 
1. In geval van geconstateerde (nieuwe) bedreigingen willen we bij voorkeur in 

goed overleg met de initiatiefnemer naar oplossingen zoeken om natuurschade te 
voorkómen of te compenseren. Soms zullen echter andere, bv. juridische stappen 
nodig blijven. 

2. De commissie zal actief gaan zoeken naar opties om voor natuur en vogels 
positieve ontwikkelingen te constateren, te stimuleren en te ondersteunen. 

 
Samenwerking met golfclub Sluispolder 
Na het vertrek van de ‘greenkeeper’ van het golfterrein Sluispolder, met wie we 
langzaam maar zeker een goede relatie hadden opgebouwd, heeft het bestuur nog een 
enkele poging gedaan om ook met zijn opvolger in contact te komen. Dit heeft helaas 
niets opgeleverd waardoor de hoop om beetje bij beetje een wat meer natuur- en 
vogelvriendelijk terreinbeheer te kunnen initiëren ijdel is gebleken. 
 
Jeugdactiviteiten (De Reuzenalk) 
Dit jaar is er een lente-, zomer- en herfstnummer van De Reuzenalk verschenen en 
aan het winternummer wordt op het moment hard gewerkt. In totaal tellen we nu 43 
Reuzenalk-leden. 
 Er zijn bij het blad ook steeds meer mensen betrokken die helpen met het bezorgen, 
foto’s aanleveren, teksten aanleveren, de kleine ledenadministratie bijhouden, 
workshops organiseren en nog veel meer. In de nummers van het afgelopen jaar 
speelden de Pimpelmees, de Kerkuil en de Aalscholver de hoofdrol. Met de kleine 
leden is er dit jaar opnieuw meegewerkt aan het verspreidingsonderzoek van kleine 
zoogdieren. Onder leiding van Nico Jonker zijn er weer heel wat uilenballen 
geplozen. Daarnaast is er ook vogelvoer gemaakt door onze jonge leden, om zo de 
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vogels door de winter heen te helpen. Er is een expositie geweest van alle vogels uit 
De Reuzenalk. Er staat ook nog een vogelwandeling op de planning. 
 
Afscheid Eendracht en inwijding De Oever 
Na het voorjaarsseizoen van 2019 in de Eendracht te hebben afgesloten is na de 
zomer het epicentrum van de VWG-activiteiten (lezingen, vergaderingen) verschoven 
naar Wijkcentrum De Oever in Oudorp.  
 Daar was het aanvankelijk toch even ‘wennen’. De sfeer is minder huiselijk, maar de 
accommodatie bleek uiteindelijk veel professioneler te zijn, vooral na het betrekken 
van een iets grotere zaal. Verder geen gesleep meer met een beamer, die huren we, en 
geen stoelen meer klaarzetten en opruimen. 
 
De klachten over geluidoverlast van schuivende stoelen/tafels vanuit een belendende 
zaal, worden opgelost. 
 
Door-de-weekse excursies 
In de periode oktober, november en december zijn, als proef om de interesse te peilen, 
korte excursies op donderdag georganiseerd onder leiding van Ruud Costers. De proef 
is geslaagd en deze excursies van 2 à 2,5 uur in de buurt van Alkmaar zullen in 2020 
weer worden georganiseerd. Voor meer info raadpleeg de website van onze VWG. 
 
ANIMO 
De VWG wordt bij ANIMO, het Alkmaarse platform van groene en milieuorgani-
saties, vertegenwoordigd door Rob Struyk. Maandelijks vindt er platformoverleg 
plaats. Elke kwartaal is er overleg met wethouder Van Zon. De onkostenvergoeding 
wordt op de rekening van de VWG overgemaakt. 
 
 
Vooruitblik vanuit het bestuur op 2020 
 
Vogelcursus 
Het bestuur overweegt, na cursussen vogels kijken in 2018 en de voorjaarscursus in 
2019 weer een vogelcursus voor beginners in het najaar te organiseren. Mogelijke 
cursusleiders hiervoor zullen dan worden benaderd door Peter de Greeuw. 
 
Jeugdwerk 
Het bestuur wil in 2020 zich meer in gaan zetten op het gebied van jeugdwerk, omdat 
de ‘jeugd de toekomst heeft’ en onze vereniging wel erg sterk begint te ‘vergrijzen’. 
Vrijwilligers worden gezocht. 
 
Natuurbescherming 
Eind 2019 heeft de voorzitter van de SVN (Samenwerkende Vogelwerkgroepen 
Noord-Holland) contact gezocht met alle Noord-Hollandse vogelwerkgroepen om de 
interesse te polsen voor de oprichting van een SVN-N (SVN-Natuurbescherming), 
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voor een meer gestructureerde samenwerking en bundeling van krachten, inzet en 
expertise op het gebied van vogel- en natuurbescherming. Namens de VWG Alkmaar 
zijn Rob Struyk en Maarten Platteeuw op de eerste bijeenkomst geweest en zij hebben 
daar dit initiatief ondersteund.  
 Idee van deze opzet is dat we van elkaar kunnen leren en gebruik kunnen maken van 
elkaars kennis en van de pro-deo juridische ondersteuning van SVN-N. Daarnaast is 
een wat grootschaligere kijk en een bredere visie op natuurbescherming kansrijk, 
vooral omdat we in de toekomst meer willen streven naar een positieve inbreng en 
daardoor minder hoeven in te zetten op het bestrijden van schadelijke initiatieven. 
 
Andere issues die in 2020 in ieder geval door het bestuur zullen worden opgepakt 
zijn: 
 Realisatie van de pilot “meeuwengedooggebied Geestmerambacht” 
 Tegenhouden van een verlenging van de ontheffing van de gemeente voor het 

bestrijden van meeuwen in de stad 
 Contact zoeken met OD NHN over N2000-gebied Eilandspolder en N2000-gebied 

Abtskolk & De Putten 
 De plannen in de Schoorlse Duinen  
 Vinger aan de pols bij: 

o Mitigatie Hondsbossche en Pettemer Zeewering bij Hoogheemraadschap 
Noord-Hollands Noorderkwartier 

o Ontwikkelingen Geestmerambacht 
o Ontwikkelingen Alkmaarse Hout 
o Ontwikkelingen Oudorperhout 
o Ontwikkelingen afslag A9 
o Etc. 

 
Schema van aftreden bestuursleden 
 
Bestuurslid Functie 1e termijn 2e termijn 3e termijn 
Maarten Platteeuw secretaris 2014-2016 2016-2018 2018-2022 
Rob Struyk lid 2014-2016 2016-2018 2018-2022 
Peter van den Berg penningmeester 2017-2019 2019-2023 2023-2027 
Peter de Greeuw lid 2019-2023 2023-2027 2027-2031 
Martin Eijtinger voorzitter 2019-2021 ?? ?? 
 
Maarten Platteeuw (secretaris) 
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Bijlage 3.  
 

Financieel jaarverslag 2019 
 
In 2019 kwamen er 12 leden bij, er waren ook 16 opzeggingen. Zodoende daalde het 
ledental naar 277. De ontvangen contributie was wat lager dan in 2018. 
 De totalen van inkomsten en uitgaven zijn toch positief afgesloten, zie de tabel op de 
volgende pagina. 
 
Wijziging website van Website TIU naar Website on Demand is rond waardoor een 
aanzienlijke kostenbesparing is bereikt. 
 
Alle rekeningen bij ING zijn opgezegd, ook van De Reuzenalk. We hebben nu nog 
maar een lopende en een spaarrekening bij Triodos. De bankkosten zijn dit jaar al 
lager dan vorig jaar en de verwachting is dat in 2020 de bankkosten aanzienlijk lager 
zullen uitvallen doordat de software om de machtigingen uit te voeren is opgezegd.  
 
De drukkosten van De Kleine Alk zijn weer lager dan begroot. Dit komt doordat 
steeds minder exemplaren worden afgedrukt omdat steeds meer leden De Kleine Alk 
digitaal willen ontvangen.  
 
De kosten voor de lezingen zullen hoger zijn omdat we besloten hebben om in De 
Oever een iets grotere zaal te huren. Verder huren we een beduidend beter model 
beamer en laten we de stoelen door personeel van De Oever van tevoren klaarzetten. 
 
Er is dit jaar voor bijna 500 euro postzegels aangeschaft om de tariefsverhogingen 
voor te zijn. 
 
Er is 200 euro legeskosten betaald aan de gemeente Bergen in verband met de 
verplaatsing van de zeetrektelpost Camperduin. Deze kosten zullen door HHNK 
worden vergoed. 
 
Er is een bedrag van 475 euro besteed om de statuten bij de notaris te laten wijzigen. 
 
Nieuwe leden krijgen een boekje cadeau; er is dan keuze uit “Alkmaar heeft 
Vleugels” (nog beperkt) en “Broedvogels van het stedelijke gebied van Alkmaar”. 
 
De kascommissie bestaat uit Marinco Lefevere en Miranda Zutt-van der Made. 
 
De begroting ziet er positief uit, maar het feit dat de inkomsten uit contributies dalen 
baart enige zorgen. 
 
Peter van der Berg (penningmeester) 
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Financieel jaaroverzicht 2019 en Begroting 2020 
 
Inkomsten 2019 Euro Uitgaven 2019 Euro 
Contributies 5611,00 Lezingen incl. zaalhuur 1199,82 
  Postzegels tbv De Kleine Alk 498,00 
Terugbet. VoVo A9 02-01-18 135,00 De Kleine Alk 1826,71 
Rente 0,00 Jaaroverzicht 2018 afdrukken 180,76 
Bijdrage Animo 70,00 Bestuurskosten 411,44 
  Betalingsverkeer ING//Triodos 325,07 
Cameraland adv. De Kl. Alk 75,00 SVN 70,00 
Van der Goes en Groot adv. 250,00 Website TIU/Webs. on Demand 179,91 
De Reuzenalk 777,00 De Reuzenalk 808,06 
  Bijdrage rechtszaken 781,06 
  Leges zeetrektelpost 200,00 
Voorjaarscursus 1089,80 Voorjaarscursus 876,75 
  Wijziging statuten 475,00 
Excursie Biesbosch 960,15 Excursie Winterswijk aanbet. 560,00 
-  Kosten diversen 1,07 
Totaal inkomsten 2019 8967,95 Totaal uitgaven 2019 8393,65 
 
Totaal inkomsten 2019 8967,95 Totaal uitgaven 2019 8393,65 
Saldo ING 01-01-2019 2377,30    
Saldo ING R. 01-01-2019 325,80    
Saldo kas 01-01-2019 0,00    
Spaarrek. ING 01-01-2019 14641,72 Spaarr. Triodos 31-12-2019 24534,78 
Saldo Triodos 01-01-2019 8389,13 Saldo Triodos 29-12-2019 1773,47 
Totaal 34701,90 Totaal 34701,90 
 
 
Begroting 2020 
 
Inkomsten  Uitgaven  
Contributies 5600,00 Lezingen incl. zaalhuur 1600,00 
Boekje Broedvogels  p.m. Bijdrage rechtszaken 1000,00 
Rente 0,00 De Kleine Alk 1700,00 
De Reuzenalk 600,00 De Reuzenalk 1000,00 
Excursie Winterswijk 1491,60 Excursie Winterswijk 931,60 
Leges zeetrektelpost 200,00 Bankkosten 200,00 
  SVN 70,00 
  Bestuurskosten 300,00 
  Website 150,00 
  Onvoorzien 500,00 
Totaal 7891,50 Totaal 7451,60 



Vogelwerkgroep Alkmaar en omstreken 
 15 

Bijlage 4.  
 

Jaarverslag redactie De Kleine Alk 2019 
 
In 2019 bestond de redactie uit Jan Stok (beeldmateriaal, scannen illustraties, foto-
bewerking), Arie de Wit (redactie, column Ogrut) en ondergetekende (coördinatie, 
hoofdredactie). Vaste medewerkers die materiaal aanleverden waren Wim Schols 
(cartoon), Ruud Costers (rubriek Wetenswaardigheden), Mona Osman (aanleveren 
van teksten over lezingen, t/m nummer 3), Bert de Haan & Rob Struyk (aanleveren 
teksten excursies) en Pierre van der Wielen (waarnemingenrubriek). De KNNV-
lezingen worden door ondergetekende van de KNNV-website of uit de nieuwsbrief 
geplukt. Sara Licher schreef in nummer 1 haar laatste Vooraf en dat is overgenomen 
door de nieuwe voorzitter. 
 Jan Stok benaderde weer fotografen voor foto’s of leverde ze zelf. Van Marian van 
der Laan (Secretaris KNNV afdeling Regio Alkmaar-Den Helder) werden teksten 
ontvangen voor de KNNV-lezingen en -excursies. De VWG-lezingen en -excursies 
worden ook opgenomen in BLAD, het tijdschrift van genoemde afdeling van de 
KNNV en het IVN Noord-Kennemerland. 
 
Na het redigeren en achter elkaar zetten van de teksten en het bijeenzoeken en 
bewerken van de illustraties ging alles weer naar Peter van Brandwijk (eventuele 
extra fotobewerking, vormgeving) en naar Buro Extern, die het binnenwerk print en 
sinds 2017 ook de kaften. Peter van den Berg beheert de ledenlijst, geeft voor ieder 
nummer de mutaties door en print de adresetiketten, die hij aflevert bij Connie 
Wubbels. Na een bericht van Buro Extern haalde ondergetekende (of Connie) de 
dozen met drukwerk op en leverde die af bij Connie die samen met Peter de Greeuw 
de coördinatie en verdere verspreiding verzorgde. Zij voorzagen ze van adresstickers 
en deden het deel dat per post wordt verzonden in enveloppen. Een aantal andere 
vrijwilligers zorgde vervolgens dat de leden het blad ook daadwerkelijk kregen. 
 
Wijzigingen 
Na zijn aantreden als voorzitter schreef Martin Eijtinger vanaf nummer 2 het Vooraf. 
 Vanaf nummer 3 is er een nieuwe rubriek Boekbespreking door Arie de Wit, die 
steeds een vogelgerelateerd boek bespreekt. 
 Vanaf nummer 4 hebben Peter van den Berg en Peter de Greeuw het organiseren van 
de lezingen en het aanleveren van de teksten tijdelijk overgenomen van Mona Osman, 
die aangaf dat ze het te druk had met werk. 
 In nummer 4 heeft Miranda Zutt-van der Made de waarnemingenrubriek samen-
gesteld bij afwezigheid van Pierre. 
 
Het tijdschrift 
In 2019 verschenen vier nummers: de complete jaargang 37. Ook dit jaar verschenen 
alle nummers weer ongeveer op tijd. 



Vogelwerkgroep Alkmaar en omstreken 
 16 

 De vier nummers van deze jaargang waren over het geheel weer zeer gevarieerd. Er 
werd geschreven over eigen onderzoek en waarnemingen (Boomkruiperslaapplaatsen, 
vogelsterfte Nauertogt, nestplaats Koolmees), broedvogelinventarisaties (twee keer 
Oudorperhout, Oeverzwaluwen, Kerkuil, Steenuil), projectinfo door leden (verre-
kijkers voor Suriname). Verder waren er slechts drie excursieverslagen, dus hierbij 
een OPROEP aan de excursieleiders om deelnemers aan te sporen een verslag te 
schrijven. Ook een vast gegeven is de cartoon door Wim Schols. De rubriek 
Wetenswaardigheden kende vier afleveringen vol nieuwtjes. De nieuwe rubriek 
Boekbespreking verscheen twee keer, maar een van de afleveringen van Vooraf kan 
ook als boekbespreking gelden. De rubriek Van het Bestuur wordt trouw gevuld. In 
alle nummers verscheen een waarnemingenoverzicht en een column. Verder waren er 
de gebruikelijke aankondigingen en oproepen. 
 
Nu de harde cijfers, waarbij het aantal pagina’s (inclusief de ruimte voor foto’s en 
andere illustraties) gebaseerd is op de vier nummers van deze jaargang. De vette 
getallen geven aan dat het >20% boven het gemiddelde van de tien voorgaande jaren 
ligt, de cursieve dat het daar >20% onder ligt. 
 Van de in totaal 120 pagina’s waren er ca. 117 gevuld oftewel gemiddeld 29,3 
pagina’s per nummer, dat is flink onder het gemiddelde. De 24 auteurs, waaronder de 
6 vaste medewerkers (soms ook auteur van artikel) schreven 13 kortere of langere 
artikelen van gemiddeld 3,1 pagina’s (totaal 40,25 pagina’s), vulden 15,75 pagina’s 
voor de waarnemingen (vanaf 2011 relatief kort doordat tegenwoordig een zeer groot 
aantal waarnemingen gefilterd moet worden), 10 voor excursie- en reisverslagen en 
17,5 voor oproepen en aankondigingen. De rubriek Van het Bestuur was dit jaar goed 
voor 10,75 pagina’s. 
 De jaargang bevat 57 foto’s en dat is gemiddeld 14,3 per nummer. Verder nog 13 
tabellen, 4 figuren en 4 cartoons, waardoor het gemiddelde aantal illustraties per 
nummer op 17 lag. Over het algemeen een mager jaar. 
 
Dank aan allen die dit jaar iets voor ons verenigingsblad hebben geschreven! We 
blijven vragen om ook eens te schrijven over onderwerpen waar de leden weinig over 
horen, terwijl er wel degelijk iets over te melden is, zoals zeetrek- en watervogel-
tellingen, overzicht van telactiviteiten binnen ons werkgebied, vogelwebsites, vogel-
apps enz. Over slaapplaatstellingen is nu gelukkig wat verschenen (Boomkruiper! 
Ook in vorige jaargang). Maar de afname aan kopij, met name ook de excursie-
verslagen, baart ons zorgen! 
Namens de redactie, 
 
Tom Damm (hoofdredacteur) 
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Bijlage 5.  
 

Jaarverslag Natuurwetenschappelijke Commissie 2019 
 
De Natuurwetenschappelijke Commissie heeft in 2019 slechts één activiteit op het 
programma gehad. Het ging hier om een broedvogelinventarisatie van het ‘Ecodorp’ 
in Bergen, op initiatief van Dook Vlugt. De inventarisatierondjes zijn uitgevoerd door 
Dook Vlugt, Miranda Zutt-van der Made en Dirk van der Made. Leuke resultaten 
waren o.a. 1 territorium van Bosuil, 1 territorium van Groene Specht en een redelijke 
dichtheid aan Nachtegaal. De gegevens zijn ingevoerd op de Sovon-site en zullen in 
de loop van 2020 in De Kleine Alk worden gepresenteerd. 
 Vooralsnog heeft de commissie voor 2020 nog geen activiteiten op het oog. 
 
Harry Smit, Maarten Platteeuw en Tom Damm 
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Bijlage 6.  
 

Jaarverslag IJsvogelwerkgroep Alkmaar e.o. 2019 
 
Inleiding 
Het was een zeer gunstige winter voor de enkele IJsvogels die in 2018 tot broeden 
kwamen. De juveniele beesten van 2018 hadden de territoria voor het uitzoeken en 
dat deden ze dan ook. In het vorige verslag schreef ik dat op de Hortus Alkmaar al 
weer snel in 2018 een paartje aanwezig was dat dit jaar twee broedsels grootbracht. 
Het broeden verliep erg vreemd want na het tweede broedsel leek het stel zich 
onmiddellijk te installeren voor weer een nest. Het bleef echter heel lang bij balts en 
proefnesten. De vogels waren niet schuw want vanuit de schuilhut konden vele 
bezoekers plaatjes maken terwijl de vogels vlak voor de hut zaten. Waarschijnlijk 
hebben de juvenielen uit het eerste nest de plaats ingenomen van de mogelijk 
gesneuvelde ouders? Wie zal het zeggen? Ze waren in ieder geval gewend aan 
activiteiten in de hut.  
 
Werkzaamheden 
De ijsvogelwerkgroep heeft op 1 dag wanden geschoond. Enkele zeer ijverige leden 
hebben meer gedaan. Zo hebben Peter Stoop en Arjen Dekker op verschillende 
plekken in Heiloo, Alkmaar en Bergen wanden geschoond en zelfs nieuwe 
aangebracht. Gelukkig had dit ook resultaat. Peter heeft dit najaar een nieuwe wand 
aangelegd langs de Voert, waar het PWN herinrichting deed. Er zijn al IJsvogels bij 
de wand gesignaleerd. 
 Monitoring blijft een geduldig werk en meestal is het geen probleem om baltsende 
IJsvogels in het begin van het seizoen te spotten, maar om te beoordelen of er echt 
jongen zijn grootgebracht is lastiger. 
 
Resultaat 
Baltsen is in ieder geval gezien in de Oudorperhout, de Egmonderhout, bij de 
gasfabriek en op de Hortus, terwijl er binnen de datumgrenzen waarnemingen zijn van 
de Groene Voet. Verder zijn buiten Alkmaar geldige waarnemingen bekend uit het 
Rijk der Duizend Eilanden (Langedijk), Bergen, de Zeeweg in Heiloo en zijn er twee 
broedsels grootgebracht in Heerhugowaard. 
 Alkmaar had 6 territoria: Hortus Alkmaar, Egmonderhout, Oudorperhout, Reker-
hout, De Groene Voet (30 mei zag Victor van der Valk een juveniel gevoerd door een 
oudervogel) en de gasfabriek (succesvol uitvliegen van 4 jongen). Alleen de paren in 
Oudorp en in de Rekerhout waren waarschijnlijk niet succesvol. 
 Heiloo: langs de Zeeweg op de vaste plek. Helaas is niet zeker of dit succesvol was. 
 Heerhugowaard: in het vroege voorjaar zagen Peter en ik IJsvogels langs de water-
gang op de hoogte van de Woestijnvaraan, echter later niet meer. In de tuin van Cees 
Verkerke aan de Beukenlaan zijn twee nesten grootgebracht. 
 Langedijk: het eiland naast de Roerdomp leverde in ieder geval een territorium op 
met een waarschijnlijk broedsucces. 
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 De broedgevallen van Castricum worden niet meer beschreven wegens de oprichting 
van een eigen ijsvogelwerkgroep; de tabel geeft nu de totalen zonder Castricum en 
Limmen. 
 Hiermee komt het aantal op 10 territoria waarvan er in ieder geval 4 met zekerheid 
succesvol waren. 
 
Noord-Holland 
Het aantal waarnemingen in NH tussen 1 april en 15 mei 2019 was 326. Hiervan 
waren er maar 9 in onze regio. De meeste waarnemingen kwamen uit Groot-
Amsterdam. In 2018 waren in Noord-Holland in diezelfde periode 155 meldingen. Op 
de vinkenbaan in Castricum bleken in 2019 13 IJsvogels te zijn geringd; in 2018 
waren het 14. 
 
Aan de hand van de resultaten kom ik tot onderstaand overzicht. 
 
Tabel 1. Overzicht territoria/broedparen per gemeente 2007-2019. 
 
gemeente 07 08 09 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 
Alkmaar 2 5 3 1 2 1 2 3? 5 9 13 0 6 
Heiloo 1 1   1    1 4 5 1 1 
Bergen 1 1 1 1 1 1 1? 1 5 6 5 0 1 
Heerhugowaard 3 5 2 2 1   1? 4 3 2 0 1 
Langedijk 2 2   2 1 1 2 4 3 4 1 1 
Obdam  1 1 ?     1 1 2 0  
Totaal 9 15 7 4 7 3 4? 7? 20 26 31 2 10 
 
Graag wil ik eenieder hartelijk bedanken die geholpen heeft met het onderhouden en 
maken van wanden, het doorgeven van waarnemingen en het monitoren en het 
insturen van foto’s. 
 
IJsvogelwerkgroep Alkmaar e.o., postadres R. Polder, Westerweg 232, 1815 JK 
Alkmaar, 1815JK232@hetnet.nl. 
 
Rutger Polder 
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Bijlage 7.  
 

Jaarverslag Roofvogelwerkgroep 2019 
 
Al 25 JAAR Roofvogelwerkgroep!! 
 
Sinds 1995 is, elk broedseizoen, een inventarisatie op het voorkomen van broedende 
dagroofvogels uitgevoerd van het bos/duingebied binnen het werkgebied van de 
Vogelwerkgroep. Deze inventarisaties zijn gedaan door de Roofvogelwerkgroep 
(RWG) Noord-Kennemerlands Duin waarvan de deelnemers lid zijn van VWG 
Alkmaar e.o. of van VWG Midden-Kennemerland. Het gehele gebied omvat het bos- 
en duingebied tussen Camperduin en Wijk aan Zee. 
 
Laatste ‘wapenfeit’ van de werkgroep in 2019 was het door 35 leden en oud-leden 
vieren van het 25-jarig jubileum in Castricum waarin een terugblik en een 
vooruitkijken naar de toekomst onderdeel was van de bijeenkomst. 
 
We gaan voorlopig door met het onderzoek, waarbij komend seizoen het duingebied 
voor de 26e keer wordt onderzocht op het voorkomen van roofvogels. 
 
Tabel 1. De resultaten van 2018 en 2019 (N = Noord-groep Camperduin tot 
Egmond aan Zee, Z = Zuid-groep Egmond aan Zee tot Wijk aan Zee); aantallen 
links van de “/” betreffen 2018, aantallen rechts 2019. 
 
  Succesvolle Uitgevlogen 
 Territoria broedgevallen juvenielen 
 N Z N Z N Z 
Wespendief * 1 / 2 1 / 4 1 / 1 * 1 / 2 * 1 / 1 2 / 2 
Havik 9 / 9 11 / 12 6 / 7 8 / 7 10 / 12 21 / 17 
Sperwer 1 / 2 8 / 5 1 / 0 4 / 2 3 / - 9 / 8 
Buizerd 9 / 16 38 / 41 5 / 13 18 / 23 9 / 19 31 / 47 
Torenvalk 4 / 3 11 / 8 1 / 1 - 3 / 3 - 
Boomvalk 1 / 0 3 / 4 - - - - 
 
Aan het onderzoek deden mee: Antoine de Reus, Piet Winder, Simon Brumby, Carina 
Oosterhuis, Jan Stok, Giel van der Pluijm, Dook Vlugt, Kees Klaij, Ben van Wees, 
Maarten van de Kamer, Jacos Jes, Kees Keijzer, Jorg Schagen en Paul de Jong. 
 
Het contact met de terreinbeheerders / vergunningverleners verliep soepel. In beide 
gebieden zijn plannen om percelen bos te kappen en in beide gebieden wordt er door 
bezoekers bezwaar gemaakt tegen de plannen. De roofvogelwerkgroep houdt een 
vinger aan de pols en wordt door beide organisaties op de hoogte gehouden van de 
ontwikkelingen. 
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Ook is een uitgebreid verslag in de maak van al het onderzoek tot nu toe. De 
bedoeling is dat dit ergens dit jaar in De Kleine Alk wordt gepubliceerd. 
 
In november heeft Dook Vlugt namens de Roofvogelwerkgroep verslag gedaan van 
25 jaar onderzoek tijdens een lezing voor de leden van de VWG Alkmaar e.o., met 
foto´s van roofvogels van vooral Kees Klaij en Jan Stok. 
 
Dook Vlugt 
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Bijlage 8.  
 

Jaarverslag lezingen 2019 
 
Ook in 2019 zijn er weer negen lezingen georganiseerd; de eerste helft van het jaar 
nog in buurthuis De Eendracht, na de zomervakantie in ons nieuwe onderkomen 
Buurthuis De Oever in Oudorp. Zoals gebruikelijk is er geprobeerd een afwisselend 
programma samen te stellen van reisverslagen en meer wetenschappelijke 
verhandelingen. 
 
In januari heeft Ger Molenaar ons meegenomen naar Californië. Rob van Bemmelen 
en Hans Schekkerman hebben in februari een lezing verzorgd over de migratie van 
Kleinste en Kleine Jagers. De derde woensdag in maart was zoals altijd de 
jaarvergadering van onze vereniging; in het tweede gedeelte van de avond heeft Pierre 
van der Wielen verteld over zijn bezoek aan Spitsbergen. In april heeft Herman van 
Oosten ons deelgenoot gemaakt van de achteruitgang van de Tapuit en de 
maatregelen die ondernomen worden om te pogen dit proces te stoppen. De ‘leden-
voor-leden-avond’ in mei bood een afwisselend programma, waar vooral de quiz met 
foto’s van mystery birds een hoge amusementswaarde had. In september heeft Petra 
de Goeij (Werkgroep Lepelaar) een lezing verzorgd over het wel en wee van de 
Lepelaar, waarna het in oktober weer een mooie gelegenheid was om een reisverslag 
te presenteren; dit keer deed Mattias Hofstede verslag van zijn natuurfotografiereis 
door Suriname. Dook Vlugt heeft in oktober uitgebreid verslag gedaan over het werk 
van de Roofvogelwerkgroep en over zijn onderzoek naar slaapplaatsen van 
Boomkruipers. Tenslotte is in december Bruno Ens van SOVON langs geweest met 
een lezing over klimaatontwikkelingen en de effecten daarvan op de Scholekster. 
 
Helaas is het bezoekersaantal over een groot deel van 2018 en de eerste twee keer van 
2019 niet bijgehouden, dus is er moeilijk een volledig beeld van de ontwikkeling van 
de deelname te geven. Wat er wel te zien valt, is dat de deelname aan de lezingen de 
afgelopen drie jaar niet noemenswaardig is veranderd. Vergelijken we het bezoek met 
2015/2016 dan zien we een daling. 
 
De coördinatie van de lezingen is het afgelopen jaar voor een groot deel verzorgd 
door Mona Osman. Aan het einde van 2019 heeft Mona aangegeven door drukke 
werkzaamheden even pas op de plaats te moeten maken. Peter van den Berg heeft 
toen haar honneurs waargenomen. Inmiddels heeft Ofra Carmi zich aangemeld en 
bereid verklaard om in het nieuwe seizoen de coördinatie van de lezingen op zich te 
nemen. 
Jan Gerhardus heeft telkens zorg gedragen voor de ‘techniek’. 
 
Namens het bestuur, Peter van den Berg en Peter de Greeuw 
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Bijlage 9.  
 

Jaarverslag excursies 2019 
 
Het was weer een goed excursiejaar. Van de 11 geplande excursies is er één afgelast 
en één vanwege code oranje een week opgeschoven.  
 
De excursies gingen naar respectievelijk de Kop van Noord-Holland, de Zuidpier, de 
Zeeuwse Eilanden, Amsterdamse Waterleidingduinen, Waterland / Polder IJdoorn / 
Ankeveen en De Wieden/Weerribben en na de zomerstop naar Rondje omgeving 
Alkmaar, Texel, Wieringen / Wieringermeer en Noord-Friesland. 
 De meerdaagse weekendexcursie was naar Nationaal Park De Loonse en Drunense 
Duinen. Er was geen buitenlandexcursie dit jaar. 
 In totaal hebben ongeveer 120 personen deelgenomen aan de diverse excursies. 
 
Rondje Noord-Holland van 12 januari o.l.v. Tim en Miranda Zutt 
De excursie leverde voor de 16 deelnemers heel veel verschillende soorten vogels op 
tijdens een vooral in het begin behoorlijk regenachtige dag.  
 
De Zuidpier 9 februari onder leiding van Tom Damm is afgelast i.v.m. te weinig 
deelname. 
 
Zeeuwse eilanden o.l.v. Harm Niesen 9 maart 
Met 10 deelnemers op pad, eerst naar Stellendam. Daarna even de benen wezen 
strekken bij de Kwade Hoek: Cetti’s Zanger. Over Goedereede naar de Brouwersdam 
en als te verwachten: o.a. Kuifduiker, Zwarte Zee-eend, Roodkeelduiker. Via 
Prunjepolder en Flaauwers Inlaag naar Battenoord voor de groep Flamingo’s. Totaal 
56 soorten. 
 
Amsterdamse Waterleidingduinen o.l.v. Jan Stok 13 april 
De weersverwachting was bar, het was ’s morgens tegen het vriespunt, maar vier 
diehards zijn met Jan het duin in gegaan. Gelijk na de ingang Pannenland werd een 
baltsende Kleine Bonte Specht waargenomen. Even later nog drie roepende 
mannetjes, wat een geweldig begin. Op weg naar het Rechte Schusterkanaal Groene 
Specht en Gekraagde Roodstaart, maar geen Vos en geen Grote Gele Kwikstaart. Op 
het kanaal Brilduiker en Krooneend. Spectaculair was de Bosuil, die door Gaaien 
werd opgejaagd. Op de Zwaneplas geen Krooneenden, maar wel Blauwborst.  
 
Waterland / Polder IJdoorn o.l.v. Bert de Haan 11 mei 
Via het recent aangepaste Lage Landje bij Schermerhorn en het Kerkemeertje bij 
Graft naar de Gouwzee bij Monnickendam. De Visarend, die daar al een paar dagen 
gezien werd, liet het helaas afweten. Erg leuk waren alle jonge Grutto’s en Kieviten 
tussen Zuiderwoude en Uitdam. Het Kinselmeer bleek een broedlocatie van Kroon-
eend. Ten slotte werd de excursie afgesloten bij Polder IJdoorn. Te merken was dat 



Vogelwerkgroep Alkmaar en omstreken 
 24 

dit gebied de home patch van Bert is, die de deelnemers een geslaagde ochtend heeft 
bezorgd. 
 
Weekend-excursie Nationaal Park De Loonse en Drunense Duinen 24-26 mei 
Een zeer succesvol en gezellig weekend met 9 deelnemers.  
Een uitgebreid verslag in De Kleine Alk nr. 4, 2019. 
 
De Wieden/Weerribben o.l.v. Tom Damm 8 juni 
Deze excursie werd vanwege code oranje verplaatst naar 15 juni. Ook deze dag begon 
met zoveel regen dat eerst overwogen werd de excursie weer af te blazen. Toch op 
pad met 16 deelnemers. Eerste stop was de vogelhut bij Piaam: Baardman, 
Blauwborst en Waterral in de regen. Bij Oosterschar: Zwarte Sterns en erg 
onverwachts twee juveniele Zeearenden. In de kolonie bij de Wieden waren al jonge 
Purperreigers en Lepelaars. Leuk was ook de Boomvalk, die rondom de hut aan het 
jagen was. 
 Ten slotte naar het Woldlakebos voor libellen: o.a. Sierlijke Witsnuitlibel en Bruine 
Korenbout. Maar ook vogels: o.a. Roerdomp, Wielewaal en Geelgors.  
 
Rondje omgeving Alkmaar o.l.v. Bert de Haan 7 september 
De negen deelnemers hadden een mooie dag, die begon bij een ondergelopen 
bollenveldje achter de Meent aan de Achterweg. Er zaten veel soorten steltlopers. Via 
de Groeneweg door een regenachtig Bergen naar De Putten. De deelnemers hadden 
een geweldige ochtend.  
 
Texel o.l.v. Kees Roselaar 19 oktober 
De dag begon regenachtig met een toenemende wind naar ZZW kracht 7, maar toch 
werden 86 vogelsoorten gezien. Zie het verslag in De Kleine Alk nr. 4, 2019. 
 
Wieringen/Wieringermeer o.l.v. Bob Woets 9 november 
De Wieringermeer is de achtertuin van Bob, de specialist van dit deel van de 
Noordkop. Hij liet de acht tevreden deelnemers o.a. Pestvogel, IJsvogel (heel mooi), 
IJseend, Toppereenden, Buffelkopeend en Wilde Zwanen zien. 
 
Noord-Friesland, ganzenexcursie o.l.v. Mart van Zweeden 7 dec 
Aan de laatste excursie van 2019 namen negen deelnemers deel. Een verslag in De 
Kleine Alk nr. 2, 2020. 
 
Al met al een goed excursiejaar en we zullen dit in 2020 proberen voort te zetten. 
Excursieleiders en deelnemers bedankt voor jullie bijdragen. 
 
Bert de Haan en Rob Struyk 
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Bijlage 10 
 

Jaarverslag Commissie Natuurbescherming 
 
Geestmerambacht en Kleimeer 
In de Provinciale Ruimtelijke Verordening 2019 van de provincie Noord-Holland is 
voor de begrenzing van het Natuurnetwerk Nederland (NNN) in de Geestmerambacht 
een wijziging doorgevoerd die het mogelijk maakt om een groter belang toe te kennen 
aan recreatie voor belangrijke delen van dit gebied. Achterliggende gedachte is het 
Beachpark in de Geestmerambacht. Samen met de Stichting Bescherm de Natuur in 
het Geestmerambacht hebben we zowel op het provinciehuis als schriftelijk 
ingesproken op deze voorgestelde wijziging. Onze zienswijze is wel (tijdig) 
ontvangen en in de Nota van Antwoord is de VWG ook expliciet genoemd, maar een 
behandeling van onze zienswijze was in de Nota weggevallen…  
 Navraag leerde dat ze onze bezwaren naast zich neergelegd hadden. 
 
Abtskolk & De Putten 
In één van de Natura 2000-gebieden (aangewezen in het kader van de Vogelrichtlijn) 
binnen ons werkgebied is sprake van een aantal ontwikkelingen, die wij als VWG met 
lede ogen aanzien. Al enkele jaren hebben we een florerende sternkolonie in De 
Putten (met Grote Stern, Visdief en Dwergstern) en al gedurende langere tijd maken 
enkele 10-tallen Dwergganzen (ooit de aanleiding tot het aanwijzen van het gebied als 
Natura 2000-gebied) jaarlijks gedurende enkele weken in de winter gebruik van het 
gebied. De vraag is of de plannen van Natuurmonumenten (gesteund door de 
provincie) voor ‘betere ontsluiting’ van het gebied voor fietsers en wandelaars (er is al 
vergunning voor ‘vogelkijkhutten’ bij De Putten en de Abtskolk) en voor het 
‘omzetten’ van nu nog geschikt grasland als foerageergebied voor Kolgans, 
Dwerggans en Smient (alle drie met specifiek te beschermen doelstellingen) in 
‘bloemrijk grasland’, in overeenstemming zijn met de doelstellingen van het gebied. 
De VWG vindt een dialoog over dit soort zaken met Natuurmonumenten voor de 
hand liggen. 
 Een tweede punt van zorg is dat de provincie Noord-Holland in zijn reeds genoemde 
Provinciale Ruimtelijke Verordening 2019 de planologische beschermingsstatus NNN 
van een deel van dit Natura 2000-gebied heeft ontnomen. Ook hiertegen heeft de 
VWG een zienswijze ingediend, waarop we (met vertraging en na navraag) te horen 
hebben gekregen dat dit ‘niet erg’ is omdat de beschermde status van Natura 2000 
sowieso van kracht blijft. Waarom dan dat intrekken van de status van (provinciale) 
NNN nodig was, blijft onduidelijk. 
 Ten slotte proberen we als bestuur inzicht te krijgen in wat er binnen Abtskolk & De 
Putten nu wel en niet wettelijk is toegestaan op het gebied van jacht, (natuur)beheer 
en schadebestrijding. De bepalingen in het Natura 2000-beheerplan, de Wet 
natuurbescherming zelf en de Jachtwet zijn best verwarrend. De terreinbeheerders 
Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten hebben in ieder geval aangegeven dat in hun 
terreinen geen jacht en geen schadebestrijding plaatsvindt. Hoogheemraadschap 
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Hollands Noorderkwartier verwijst naar de Omgevingsdienst Noord-Holland Noord 
(OD NHN), voorheen de Regionale Uitvoering Dienst (RUD). We worden graag op 
de hoogte gehouden van de dagelijkse praktijkervaringen van onze leden in het gebied 
zelf. Dit wordt vervolgd… 
 
Meeuwen in de stad 
VWG Alkmaar heeft in 2018 bij de RUD, Regionale Uitvoering Dienst (tegen-
woordig dus de OD NHN), een verzoek ingediend de ontheffing voor het onderzoek 
naar overlast door meeuwen in te trekken. Uit de rapportage van 2017 van het 
onderzoek blijkt dat er sprake is van zeer gebrekkig onderzoek en dat veel van de 
informatie die beschikbaar is, niet gerapporteerd is. De RUD heeft ons verzoek 
afgewezen, hoewel we op veel punten gelijk kregen. De RUD ziet het “vooralsnog als 
omissie in de rapportage over 2017”. 
 Ook de rapportage van 2018 getuigt van matig onderzoek en bevestigt onze visie dat 
de ontheffing voor onderzoek een juridisch foefje is om meeuwen legaal te mogen 
bestrijden. 
 De ontheffing eindigt op 30 januari 2020 en er is nog geen verlenging, dus voor dit 
jaar is het verwijderen of dompelen van meeuweneieren en het verjagen van meeuwen 
vooralsnog illegaal. 
 
In 2018 is op initiatief van de VWG contact gelegd tussen de gemeente Alkmaar en 
het Recreatieschap Geestmerambacht om te onderzoeken of er mogelijkheden bestaan 
om het perceel direct ten oosten van de Rioolwaterzuivering Geestmerambacht in te 
richten als een geschikt (opvang)gebied voor broedende meeuwen. 
 Het rapport van het ecologisch adviesbureau Altenburg & Wymenga (in opdracht 
van de gemeente, op aandringen van de VWG) bevestigt dat dergelijke gedoog-
gebieden, in combinatie met gericht verjagen van plekken waar de vogels echt 
ongewenst zijn, waarschijnlijk de beste optie vormen voor het acceptabel omgaan met 
‘meeuwenoverlast’. 
 Een kostenbegroting door het Recreatieschap voor de inrichting van het gebied 
(vosvrij) was dermate hoog, dat de gemeente daar redelijkerwijs niet op in kon gaan. 
De VWG heeft een vele malen goedkoper alternatief voor het experiment ingediend 
bij de Gemeente Alkmaar, die daarop een beperkt budget beschikbaar heeft gesteld 
om het te realiseren. Recent is gebleken dat het budget onvoldoende is om het te 
kunnen realiseren, maar de VWG gaat proberen het plan toch van de grond te krijgen. 
 
Afslag A9 en Heilooër- en Limmer Die 
De Raad van State heeft de bezwaren van de Stichting de Heilloze Weg, de Vogel-
werkgroep Midden-Kennemerland en onze VWG, tegen de bestemmingsplannen voor 
de aanleg van een afslag van de A9 bij het Heilooër- en Limmer Die, na de uitspraak 
van het Europese Hof over de rechtsgeldigheid van de zgn. PAS-regeling (Programma 
Aanpak Stikstof), gegrond verklaard. 
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 Droevig is dat vooruitlopend op de uitspraak, ondanks de toezegging dat er geen 
onomkeerbare handelingen zouden worden uitgevoerd, wel alle bomen bij de “afslag” 
zijn gekapt en een stolpboerderij alvast is gesloopt. 
 De gemeentes Castricum en Heiloo hebben verzet aangetekend tegen dit besluit, 
omdat de stikstofdepositie uit herberekeningen slechts 0,01 mol/ha/jaar zou zijn. Een 
verrassende afname, want eerst kwam uit de berekeningen 0,07 mol/ha/jaar. De 
onderliggende berekeningen zijn ondanks een WOB-verzoek en een bezwaren-
procedure niet verstrekt. De beschikbaar gestelde gegevens zijn onbruikbaar voor 
verificatie. 
 
Alkmaarderhout en Noordwest Ziekenhuis Alkmaar 
De Raad van State heeft op 6 maart 2019 het besluit van de raad van de gemeente 
Alkmaar van 14 december 2017 tot vaststelling van het bestemmingsplan "Noordwest 
Ziekenhuis Alkmaar" vernietigd, maar heeft ook bepaald dat de rechtsgevolgen van 
dat besluit geheel in stand blijven. M.a.w. je krijgt gelijk, maar je schiet er niets mee 
op. Besloten is als VWG geen bezwaar te maken tegen de omgevingsvergunning en 
de kapvergunning, maar wel Red de Hout en ANIMO moreel te steunen. 
 
Obstacle Run, Park van Luna, Heerhugowaard 
Ook in 2019 is weer bezwaar gemaakt tegen de inmiddels helaas jaarlijks terug-
kerende ‘Obstacle Run’ in het Park van Luna te Heerhugowaard. Deze vond weer 
plaats in het broedseizoen en weer is op het laatste moment vergunning afgegeven, 
waardoor de VWG weer naar de bestuursrechter moest voor een voorlopige voor-
ziening. Dat bleek weer een zinloze actie. Het bezwaar is later ook afgewezen, omdat 
de organisator “voldoende maatregelen” treft. Wat niet ziet, wat niet deert. 
 Het inschakelen van Omgevingsdienst Noord-Holland Noord (OD NHN) bleek wel 
nuttig, want deze dienst heeft voor een aanpassing van de route gezorgd wegens 
broedende Scholeksters. 
 
Mountainbiketocht Eilandspolder 
Eindelijk dachten we een (klein) succesje te hebben geboekt, toen in de loop van 2019 
de gemeente Alkmaar ons bezwaar tegen het organiseren en uitvoeren van een 
mountainbike-tocht aan het eind van de winter door het Natura 2000-gebied 
Eilandspolder gegrond verklaarde. Toegezegd is dat de VWG tijdig op de hoogte 
gesteld zal worden van een nieuwe vergunningaanvraag voor 2020 en, belangrijker 
nog, dat de aanvrager de OD NHN (gedelegeerd bevoegd gezag voor de Wet 
natuurbescherming) zal moeten consulteren ten aanzien van de vergunbaarheid van 
een dergelijke activiteit in een Natura 2000-gebied als de Eilandspolder. 
 Gemeente Alkmaar heeft de VWG eind 2019 de gelegenheid gegeven voor het 
indien van een zienswijze, maar helaas niet alle (juiste) gegevens verstrekt die bij de 
aanvraag hoorden. Daarom was de zienswijze niet correct. We bleken dus andermaal 
aan het kortste eind te hebben getrokken toen bleek dat er toch weer een evene-
mentenvergunning was afgegeven voor het houden van de tocht. Deze vergunning 
lijkt op juridische gronden moeilijk aanvechtbaar, omdat de OD NHN tot onze 
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verbijstering geconstateerd heeft dat een vergunning in het kader van de Wet 
natuurbescherming ‘niet nodig’ is omdat er geen extra verstoring te verwachten is ten 
opzichte van ‘normaal’ recreatief gebruik en omdat het evenement buiten het 
broedseizoen plaatsvindt. Een onbegrijpelijke constatering, waartegen we nog beroep 
willen aantekenen. 
 
Schoorlse Bos 
Eind 2019 werd het bestuur benaderd door Marc Argeloo, die zich zorgen maakte 
over het succes van het Burgerinitiatief Schoorlse Bos Moet Blijven tegen het 
voornemen van Staatsbosbeheer om naaldbos (overwegend Corsicaanse Den) in de 
Schoorlse Duinen te gaan kappen ten behoeve van de ontwikkeling van een meer 
open duinlandschap met meer oorspronkelijke vegetatie. Deze groep voert een 
aansprekende publiciteitscampagne waarin ze ten onrechte schermen met het feit dat 
ze door de VWG gesteund worden. Inderdaad is er ooit telefonisch contact geweest 
van een woordvoerster van deze club met onze secretaris, maar daarin heeft de VWG 
laten weten hun initiatief niet te steunen en juist wel kansen ziet in een meer natuur-
lijke vegetatieontwikkeling in de Schoorlse Duinen. 
 Marc Argeloo heeft namens de VWG op 16 januari j.l. ingesproken bij de commissie 
NLG en daar het standpunt van de VWG, gebaseerd op jarenlang onderzoek, 
toegelicht. Een beslissing wordt verwacht in de Statenvergadering van 3 februari a.s. 
 
Rob Struyk, Martin Eijtinger, Gerard Langedijk en Maarten Platteeuw 
 


